
Beste hengelsportbestuurder, 
  
Hierbij willen wij jullie op de hoogte brengen van de laatste ontwikkelingen van de beoogde fusie 
van de 7 federaties en Sportvisserij Nederland. 
  
Na ons overleg op 25 maart en op 2 april (hierbij aanwezig het Transitie Team) in Joure is er veel 
gebeurd. Na de laatste bijeenkomst werd door het Transitie Team de toezegging gedaan om 
nogmaals met ons in gesprek te gaan over knelpunten. Dit gesprek heeft op vrijdag 4 april 
plaatsgevonden met Marjan van Kampen (voorzitter Sportvisserij Nederland). Hierin stond zij 
open voor onze standpunten, waarop zij een overleg organiseerde met alleen de voorzitters van 
de andere federaties en zijzelf zonder het Transitie Team. Dit was op zaterdag 5 april. Dit 
resulteerde in een overeenstemming tot het overhevelen van Vis & Water naar de regio’s.  
Hiermee was tegemoet gekomen aan een van de bezwaarpunten van Fryslân voor de aansturing 
in het regiokantoor. Afgesproken werd om met een kleine delegatie op dinsdag 8 april nogmaals 
bijeen te komen en ook te kijken naar het opnieuw bouwen aan vertrouwen in dit proces. Dit gaf 
hoop op verbetering. Als tegemoetkoming was er vanuit Fryslân ruimte gegeven op het andere 
zware onderwerp delen van het viswater. 
Helaas was het positieve gevoel van korte duur. Op dinsdagavond 8 april werd duidelijk dat een 
aantal voorzitters en het TT toch geen voorstanders meer waren van het aansturen van Vis en 
Water vanuit het regiokantoor en ook over het opnieuw bouwen aan vertrouwen kwam niets meer 
naar voren. 
Deze manier van overleggen is tekenend voor de afgelopen periode. 
  
Op 15 april kwam tijdens het managementoverleg plotseling op tafel dat er voor het deponeren 
van het fusievoorstel bij de Kamer van Koophandel handtekeningen nodig waren van alle 
bestuursleden van de federatie. 
Dit moest uiterlijk donderdag 24 april gebeuren. Wij hebben (onder hoge tijdsdruk) dit 
fusievoorstel laten checken bij Marjan Olfers jurist in het verenigingsrecht die ingelezen is in onze 
situatie. 
Zij gaf aan dat het tekenen van dit fusievoorstel betekent dat het bestuur aangeeft akkoord te zijn 
met de nieuwe statuten en het voorstel tot fusie en alle afspraken die hieruit volgen. Dit zou het 
bestuur beperken om tijdens de ALV over de voorgelegde stukken zich vrij uit te spreken en 
bijvoorbeeld een negatief advies te geven. 
 
Ons verzoek is vervolgens geweest om de titel van het document te wijzigen in “een intentie om 
te komen tot een fusie” i.p.v. een “voorstel tot juridische fusie”. Omdat wij zeker wel openstaan 
voor een fusie, alleen niet op de manier zoals het nu aan ons wordt voorgelegd. Dit verzoek kon 
helaas niet ingewilligd worden. 

  
Dit alles heeft ertoe geleid dat het bestuur van Sportvisserij Fryslân niet akkoord kon gaan met 
het voorstel tot fusie zoals het nu voorligt en het voorstel niet heeft ondertekent met 
onderstaande redenen. 
 
Als het gaat om het proces betreft het de volgende punten: 
 
-  het gesprek op inhoud op belangrijke gebieden is niet of onvoldoende gevoerd (delen 

viswater; organisatiestructuur; governance) 
-  stukken zijn laat aangevoerd (fusieplan en statuten) 
- gemaakte afspraken op belangrijke punten zijn niet nagekomen (delen viswater en 

organisatiestructuur) 
-  het Transietieteam (TT), verantwoordelijk voor uitwerking van de fusie stelde zich 

onwrikbaar op als het ging om aanpassing van de plannen 
-  er is onvoldoende gedaan met input vanuit de adviesgroepen waaraan werd 

deelgenomen door onze federatie (adviesgroep voorzitters en - penningmeesters)  
 
 
 



 
 
Als het gaat om de inhoud hebben er drie belangrijke onderwerpen voortdurend gespeeld: 
 

- Delen viswater:  
Dit onderwerp was aanvankelijk niet opgenomen in het transitieplan. Op de ALV van 1 juni 
2024 is door Sportvisserij Fryslân dit onderwerp na weerstand van de directie van 
Sportvisserij Nederland en na een schorsing als nog opgenomen in dit plan. Fryslân heeft 
zich voortdurend op het standpunt gesteld dat bij een fusie (éénwording) het vanzelfsprekend 
is dat de deelnemers welkom zijn in elkaars viswater. Immers al het viswater in Friesland is 
ingebracht in de landelijke lijst en wij vinden dat binnen een redelijke termijn dit voor alle 
fusiepartners ook zou moeten gelden. Hierover is door het TT een bonus, malus systeem 
ontwikkeld met als voornaamste uitgangspunt dat Hsv’en vooral verleid moeten worden hun 
water te gaan delen. Een duidelijke verplichting tot inbrengen van het viswater, verwoord in 
de statuten ontbreekt. 
 
- Sturing werkorganisatie 
Bij de aanvang van het reorganisatieproces is gesteld dat belangrijke uitgangspunten waren: 
centraal wat moet en decentraal wat kan. In Friesland is er de afgelopen jaren veel 
geïnvesteerd in het professionaliseren van de werkorganisatie (de medewerkers in Grou) in 
relatie tot het bestuur en de Hsv’en. Bereikt is dat de werkorganisatie is verzelfstandigd, het 
bestuur meer op afstand is gekomen. 
Het voorliggende fusievoorstel draait deze ontwikkelingen voor een groot deel terug: er 
ontstaat een centraal gestuurde organisatie waarbij de medewerkers in de regio (lees 
federatie) weinig eigen verantwoordelijkheden meer overhouden. Hiermee wordt 
onvoldoende recht gedaan aan de belangen van de medewerkers. 
 
- Governance: de zeggenschap van de Hsv’en in de nieuwe organisatie heeft tot op het 

laatste moment ter discussie gestaan: een opzet met kieskringen of een ledenraad met 
alle (ruim 700) leden vertegenwoordigd. De uiteindelijke keus (kieskringen) is op 
onduidelijke wijze tot stand gekomen. 

  
Het resultaat van bovenstaande is dat Sportvisserij Fryslân niet meegaat in de voorgestelde 
fusie. Hiermee kunnen wij de statuten en het fusievoorstel tijdens onze ALV op 27 mei niet in 
stemming brengen. 
  
Uiteraard zal het bestuur zich op 27 mei in de ALV verantwoorden over de gemaakte keuzes en 
de gevolgen met elkaar bespreken. 
  
Mochten er alvast vragen zijn naar aanleiding van deze mail vragen zijn dan kunt u uiteraard 
contact met ons opnemen. 
  
Met vriendelijke groet 
  
Het bestuur van Sportvisserij Fryslân 
Obe Veldman (voorzitter) 
  
  
 


